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Raadsvragen 

  
  
Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie Behoorlijk Bestuur over het 
hondenuitlaatbeleid  
  
Aan de leden van de gemeenteraad 
  
Op 13-11-2023 heeft de fractie Behoorlijk Bestuur voor Den Helder en Julianadorp, onder verwijzing naar 
artikel 36 van het reglement van orde voor de vergaderingen van de raad, vragen gesteld over het 
hondenuitlaatbeleid. Hieronder staat onder elke vraag een reactie van het college 
  

1. Het is voor Blaffend Protest onbekend wat de status is van een eventueel nieuw beleid.   
Kunt u aangeven wat de status is van het hondenbeleid op dit moment? 
Zo nee, waarom niet? 

 
Antwoord: De gemeente was in afwachting van een gesprek met het Hoogheemraadschap Hollands 
Noorderkwartier (HHNK) betreffende het loslopen van honden op de dijk. Vandaar dat de besluitvorming op 
zich liet wachten. Inmiddels is dit gesprek geweest en wordt nog op een terugkoppeling van HHNK gewacht. 
De besluitvorming omtrent het hondenuitlaatbeleid wordt na de uitkomst van dit gesprek zo snel mogelijk in 
gang gezet. Verwacht wordt dat dit januari 2024 zal zijn. 
 

2. De wethouder stelde in haar mail aan Blaffend Protest dat het college besluiten zou nemen en 
dat overleg met de hondenbezitters niet nodig is volgens de participatieverordening.  
Bent u het met ons eens dat in het kader van de nieuwe Omgevingswet het college wel degelijk 
de verplichting heeft om met de hondenbezitters te overleggen c.q. in gesprek te gaan? 
Zo nee, waarom niet? 
 

Antwoord: Bij het maken van beleid vinden wij het belangrijk dit op een participatieve manier tot stand te laten 
komen, daarom hebben wij participatie in dit proces om te komen tot het hondenuitlaatbeleid ook als belangrijk 
onderdeel toegepast. Bewoners zijn op twee momenten actief betrokken. De eerste enquête op 
ingesprek.denhelder.nl liep van 18 oktober 2021 - 7 november 2021. Via sociale media en berichten op de 
gemeentelijke 
Stadsnieuwspagina zijn inwoners opgeroepen om hun mening te geven via het invullen van een 
enquête. In deze ronde hebben 381 personen deelgenomen aan de enquête.  
 
Van 15 april 2022 - 13 mei 2022 konden alle inwoners op het platform ingesprek.denhelder.nl stemmen op 
drie keuzes. Op Keuze 1 is totaal 100 x gestemd (66 voor, 34 tegen). Op Keuze 2 is totaal 252 x gestemd 
(220 voor en 32 tegen). Op Keuze 3 is totaal 287 x gestemd (92 voor en 195 tegen). 
 
Gedurende deze periode zijn ook alle losse mails en telefoontjes van en persoonlijke gesprekken met 
bewoners meegenomen bij de verdere uitwerking van het beleid. 
 
Blaffend Protest is voorafgaand aan de participatie actief benaderd en gevraagd mee te denken. 
 
Gezien de participatie tijdens het proces is het niet nodig om verdere inspraak zoals bedoeld in de 

Inspraakverordening te verlenen. 

3. Volgens de website “in gesprek” zouden voorstellen t.a.v. het nieuwe beleid worden uitgewerkt 
en worden aangeboden aan de raadscommissie en daarna aan de raad. 
Kunt U aangeven wanneer dat gaat gebeuren? 
Zo nee, waarom niet? 
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Antwoord: Op 14 september 2021 is een presentatie gegeven in de commissie M&O over de huidige stand 
van zaken en het proces met betrekking tot het hondenuitlaatbeleid. 
 
Op 30 november 2022 is een presentatie gegeven in de commissie S&B over de uitslag van de stemronde. 
 
Verdere besluitvorming, te weten het vaststellen van de beleidsregels en het aanwijsbesluit voor de 
losloopgebieden, is een bevoegdheid van het college. Aangezien de APV niet aangepast wordt, is 
besluitvorming door de raad niet nodig. 

 
4. Bent u het met ons eens dat dit dan ook moet gebeuren, aangezien er anders sprake is van 

desinformatie richting bewoners die hun tijd hebben gestoken om mee te praten en te denken 
op deze website? 
Zo nee, waarom niet? 
 

Antwoord: de besluitprocedure wordt doorlopen, zoals hierboven aangegeven. Bewoners met wie persoonlijk 
gesproken is, krijgen een persoonlijke terugkoppeling over de besluitvormingsprocedure. 
 

5. In de mail aan Blaffend Protest gaf de wethouder aan dat de werkgroep voldoende mee  
heeft kunnen praten over het beleid. Kunt U aangeven op welke wijze dat dan mogelijk was? 
Als het meedoen op ingesprek.denhelder.nl wordt bedoeld bent U het dan met ons eens dat het 
daar ging over de vraag welk soort faciliteiten men nodig vond en niet over de vraag welke 
losloopgebieden eventueel zouden kunnen vervallen? 
Zo nee, waarom niet? 

 
Antwoord: Blaffend Protest is nog vóór de enquête online ging, benaderd en gevraagd om mee te denken over 
de inrichting van de losloopgebieden en ook over de locatie van de losloopgebieden. Hier is echter niet op in 
gegaan door Blaffend Protest.  
 
Blaffend protest is uitgenodigd voor een gesprek met de wethouder. Blaffend Protest wilde alleen onder 
voorwaarden, waarin wij niet konden meegaan, in gesprek. Blaffend Protest is toen niet ingegaan op de 
uitnodiging. 
 

6. Op 30 november 2022 werd in de commissie gepresenteerd dat het gros van de 
losloopgebieden zou vervallen. Op basis van welke informatie uit de samenleving heeft U dit 
besloten? 
Had U niet het idee dat hondenbezitters daar bezwaar tegen zouden kunnen hebben? 
Zo nee, waarom niet? 

 
Antwoord: Gedurende het beleidsproces is gebleken dat niet alle huidige losloopgebieden nodig zijn. Op de 
inhoud van de beleidskeuzes is nauwelijks ingegaan tijdens diverse inspraakmomenten.  
 
Na de vaststelling van het aanwijsbesluit kan eventueel bezwaar worden gemaakt tegen bepaalde keuzes van 
de gebieden waar honden mogen loslopen of juist aangelijnd moeten zijn. 

7. Op 3 juni 2021 werd door de gemeente per mail aan de werkgroep Blaffend Protest verzocht 
om een groep te vormen om te overleggen over het hondenbeleid. Op 30 juni werd door de 
Voorzitter gemeld dat de groep gereed was voor overleg. Daarna werd niets meer vernomen. 
Waarom werd daar niet op gereageerd? 

Antwoord: Blaffend Protest is gevraagd om de groep te organiseren, daarna is niks meer vernomen van deze 
werkgroep over dit onderwerp. 

8. Ingaande 2022 staat in de gemeentegids dat er een aanlijngebod voor honden geldt in de 
gehele Gemeente. Dat is in strijd met de APV.  (Een aanlijngebod geldt alleen binnen de 
bebouwde kom en daarbuiten in door het college aangewezen gebieden) Waarom is dat onjuist 
in de Gemeentegids vermeld? 

Antwoord: In de gemeentegids 2023 staat: ‘Daarnaast geldt in de hele gemeente een aanlijnplicht. De 
losloopgebieden zijn hierop een uitzondering.’ Formeel-juridisch is dit inderdaad niet correct. Bij het opstellen 
van een gemeentegids worden meerdere belangen afgewogen. Enerzijds willen we inwoners zo volledig 
mogelijk informeren, anderzijds moet het geheel duidelijk blijven. Wanneer er te veel gedetailleerde informatie 
wordt gegeven, komt dit de begrijpelijkheid niet ten goede. Daarom is besloten om één algemene regel over 
het hondenbeleid in de gemeentegids uit te lichten. Hierbij is uitgegaan van de kaart die te vinden is op de 
website van de gemeente, waarop de losloop-, verbods- en aanlijngebieden voor honden zijn aangegeven. 
Momenteel werken we aan een actualisatie van de losloop-, verbods- en aanlijngebieden voor honden.  
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Verder wijzen wij u erop dat de uitgever en de gemeente niet aansprakelijk kunnen worden gesteld voor 
schade als gevolg van niet of onjuiste vermelding van gegevens in de gemeentegids. De uitgever acht zich 
slechts gehouden tot verbetering in de eerstvolgende editie en/of per direct in de digitale gids. Aan de inhoud 
van de gemeentegids kunnen geen rechten worden ontleend. 

Na de besluitvorming wordt de communicatie over deze gebieden opgepakt en wordt ook de tekst in de 
gemeentegids waar nodig aangepast. 

9. In een brief aan de burgemeester werd door Blaffend Protest gevraagd naar de reden van de 
onjuiste vermelding in de gemeentegids. De brief werd niet door de burgemeester beantwoord 
doch door een ambtenaar. Waarom gaf de burgemeester zelf geen antwoord op deze brief? 

 
Antwoord: Het is gebruikelijk dat brieven waarin sec een feitelijke reactie van toepassing is, worden behandeld 
door de organisatie. 

 
10. In het antwoord van de ambtenaar werd verwoord dat het losloopbeleid te ingewikkeld is om 

het juist weer te geven terwijl het in de jaren daarvoor wel goed in de gemeentegids stond.  
Waarom werd de brief op deze wijze door de gemeente op aantoonbaar onjuiste wijze 
beantwoord? Is misschien de reden dat het college het door het college gewenste, nog niet 
vastgestelde beleid alvast wilde plaatsen in de gemeentegids, hiermee voorbijgaand aan de 
juiste volg ordelijkheid? 
Zo nee, waarom niet? 

 
Antwoord: Nee, er is geen wijziging in het beleid, zoals dit nu is opgenomen in de APV. Binnen de bebouwde 
kom dienen honden aangelijnd te zijn, tenzij het college anders besluit. Buiten de bebouwde kom mogen 
honden loslopen, tenzij het college anders besluit. 

11. Verder hebben wij nog opmerkingen en vragen over het hondenbeleid, of wat daarvoor 
doorgaat, deze kwestie sleept zich al decennia voort. Er spelen  een aantal zaken die ons 
opvallen. : 

a) Aanleg van losloopgebieden, wat ten gevolge heeft dat er steeds minder losloopgebied voor 
honden is. Hiertegen wordt bezwaar gemaakt. 

b) Het feit dat de losloopgebieden die worden aangewezen naast doorgaande wegen liggen. Ook 
hier is tegen geprotesteerd. 

c) Ook losloopgebieden langs fietspaden zijn niet handig. Het aanleggen van losloopgebieden 
kost tijd en geld, daar zit het college niet op te wachten, naar onze mening. 

d) Ook worden er pas hondenpoepbakken geplaatst langs de honden uitlaatroutes als het beleid 
is vastgesteld, ook dit kost geld.  

e) Burgerparticipatie is niet een van de sterkste punten van dit college en het blijkt dat het college 
het hondenbeleid ook van ondergeschikt belang vindt. Vandaar dat dit nu op een doodlopend 
spoor terecht gekomen is, waar wij eerlijk gezegd niet van af blijken te komen. 

a. Bent  u het eens met  deze opsomming?  
 

Antwoord: Nee 
 
 

12. Zo nee, waarom niet?  
 
Antwoord: in de begroting heeft de raad een budget van €75.000,- beschikbaar gesteld voor het uitvoeren van 
het hondenuitlaatbeleid. Voorzien wordt dat de kosten binnen dit vastgestelde budget blijven.  
 
De genoemde bezwaren zijn meegenomen in het opstellen van de beleidsregels en de uitwerking van de 
hondenlosloopgebieden. 
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13. Hoe nu verder?  

Antwoord: Besluitvorming zal, zoals hierboven beschreven, in januari 2024 plaatsvinden. Hiermee hebben wij 
een inzichtelijk Helder Hondenuitlaatbeleid voor de gemeente. 
  
Den Helder, 12 december 2023. 
  
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Den Helder, 

  
  
 
 
 
 

 J.A. (Jan) de Boer MSc.  
 burgemeester 

M.J. (Marc) Pothast 
secretaris 

 


